

Biographical Sketch of Prof. Dr. Barbaros GÖNENÇGİL



Prof. Dr. Barbaros Gönencgil was born in İstanbul in 1966. In 1987, he graduated from İstanbul University (İ.U.) Department of Geography. He received his master's degree and doctorate on Climatology at the University of İstanbul. In 1993, he started working as an assistant at İstanbul University Geography Department and he is currently the head of Geography Department, the head of Physical Geography Division in Geography Department and Open and Distance Education Faculty Geography Programme of İstanbul University. Prof. Gönencgil is also the founder and the head of the Climate Change Division in İstanbul University Social Sciences Institute.

Prof. Dr. Gönencgil's study areas concentrate on climate and environment. The courses he teaches are also on the same subjects. He has approximately published 90 articles, papers and books and has more than 100 conference, symposium and panel presentations. In addition, he has taken part in about 10 projects as an executive and has published many articles in popular science magazines. He was a visiting professor in Socrates/Erasmus Teaching Staff Mobility Programme in University of Leipzig, Germany in Faculty of Physics and Geosciences, Institute of Geography in 2007. He was also visiting professor at Sorbonne and Paris 8 Universities in 2018 and 2022. He was one of the authors of Discovery Geographical Atlas published in Turkey.

Prof. Dr. Gönencgil is the Vice President of Turkish Geographical Society. At the same time, he is the editor of the Journal of Turkish Geography and Journal of Geography. He has taken part in several trainings for Geography teachers, organized by Turkish Geographical Society. He was head of the Local Organizing Committee of the IGU/IGC 2021 İstanbul.

Prof. Dr. Gönencgil has volunteered for many years in non-governmental organizations related with the environment. He is one of the founders of the Turkish Foundation for Environmental Education, which is a member of the International Foundation for Environmental Education (FEE). At the same time he has worked for International Eco-Schools Program in Turkey. He is a volunteer member of another environmental association in Turkey, namely the Turkish Environmental and Woodlands Protection Society, founded in 1972. He was the chair of this society between the years of 2003 – 2012.

Since 2010, Prof. Dr. Gönencgil has been attending the IGU conferences and congresses. He is also the member of the local organizing committee in Turkey for the International Geography Olympiad (iGEO). He attended 2012 and 2014 Geography Olympiads as a team leader. Besides, he is member of Climatology and Mountain Commissions of IGU, and co-organizer of Commission of Mediterranean Basin (COMB) 2016 Annual Meeting in Turkey.

He served as IGU VP between 2016 -2021, 2021-2022 IGU Interim Secretary General.

Notice biographique du Prof. Dr. Barbaros GÖNENÇGİL



Professeur des Universités, Barbaros Gönencgil est né à Istanbul en 1966. En 1987, il est diplômé du département de géographie de l'Université d'Istanbul (U.I.). Il obtient sa maîtrise et son doctorat en climatologie à l'université d'Istanbul. En 1993, il commence à travailler comme assistant au département de géographie de l'Université d'Istanbul où il est actuellement le chef du département de géographie, le chef de la division de géographie physique du département de géographie et du programme de géographie de la faculté d'enseignement ouvert et à distance de l'Université d'Istanbul. Le Professeur Gönencgil est également le fondateur et le chef de la division du changement climatique de l'Institut des sciences sociales de l'université d'Istanbul.

Les domaines d'étude du professeur Gönencgil se concentrent sur le climat et l'environnement. Les cours qu'il donne portent également sur ces mêmes sujets. Il a publié environ 90 articles, communications et livres et a présenté plus de 100 conférences, symposiums et panels. En outre, il a participé à une dizaine de projets en tant que responsable et a publié de nombreux articles dans des magazines de vulgarisation scientifique. Il a été professeur invité dans le cadre du programme de mobilité du personnel enseignant Socrates/Erasmus à l'université de Leipzig, en Allemagne, à la faculté de physique et de géosciences, à l'institut de géographie, en 2007. Il a également été professeur invité aux universités de la Sorbonne et de Paris 8 en 2018 et 2022. Il est l'un des auteurs de l'Atlas géographique de la Découverte publié en Turquie.

Le Professeur Gönencgil est le vice-président de la Société turque de géographie. Il est le rédacteur en chef du Journal of Turkish Geography et du Journal of Geography. Il a pris part à plusieurs formations destinées aux professeurs de géographie, organisées par la Société géographique turque. Il était à la tête du comité d'organisation local de l'IGU/IGC 2021 à Istanbul.

Le Professeur Gönencgil a travaillé bénévolement pendant de nombreuses années dans des organisations non gouvernementales liées à l'environnement. Il est l'un des fondateurs de la Fondation turque pour l'éducation environnementale, qui est membre de la Fondation internationale pour l'éducation environnementale (FEE). Par ailleurs, il a travaillé pour le programme international des éco-écoles en Turquie. Il est membre bénévole d'une autre association environnementale en Turquie, la Société turque de protection de l'environnement et des forêts, fondée en 1972. Il a été le président de cette société entre 2003 et 2012.

Depuis 2010, le Professeur Gönencgil participe aux conférences et congrès de l'UGI. Il est également membre du comité d'organisation local en Turquie pour l'Olympiade internationale de géographie (iGEO). Il a participé aux Olympiades de géographie 2012 et 2014 en tant que chef d'équipe. En outre, il est membre des commissions Climatologie et Montagne de l'UGI, et co-organisateur de la réunion annuelle 2016 de la Commission du Bassin Méditerranéen (COMB) en Turquie.